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Pomnik „Iskry” 
wzbudza wiele emocji
\\\ OTWOCK

Nowy pomnik „Biało- 
-Czerwonej Iskry” można 
zobaczyć na górce  
przy ulicy Armii Krajowej. 
Pomnik upamiętnia dwóch 
majorów pilotów Tomasza 
Pajórka i Mariusza Oliwę, 
którzy zginęli w katastrofie 
lotniczej w Otwocku  
w 1998 roku.

W Święto Niepodległości odbyło 
się uroczyste podpisanie aktu 

erekcyjnego.

Drodzy mieszkańcy 
powiatu otwockiego,
Przed Wami  pierwszy numer  
tygodnika lokalnego  
„Otwocki Przegląd Regionalny”,  
na łamach którego będziemy  
Was informować o wszystkim,  
co ważne dla waszego regionu.  
Równolegle z gazetą  
otwieramy internetowy portal  
informacyjny, na którym  
zamieszczać będziemy  
informacje bieżące,  
siedem dni w tygodniu.

W raz z wydawcą gazety i z naszym  zespołem redakcyjnym, pragniemy,  
aby na łamach Przeglądu oraz na portalu znaleźli Państwo wszystkie nie-

zbędne informacje dotyczące waszej lokalnej społeczności, lokalnych problemów, 
ale także radości i sukcesów. Odrzutowiec został  postawiony na postumencie obok otwockiego ratusza

dokończenie 
na str. 3
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„Hiszpański kret” przejechał 
przez Wawer i powiat otwocki
\\\ POWIAT

Takiego transportu w Polsce 
jeszcze nie było. W weekend 
przez Wawer i powiat otwocki 
przejechał ogromny konwój 
przewożący maszynę TBM, 
nazywaną „hiszpańskim 
kretem”. Transport składał się 
z sześciu pojazdów i jechał 
z prędkością 10-30 km/h. 
Maszyna będzie wykorzystana 
do drążenia tunelu  
na Podkarpaciu. 

T ransport potężnej maszyny do 
drążenia podziemnych tuneli to 

wyjątkowe przedsięwzięcie na skalę, 
jakiej w naszym kraju jeszcze nie by-
ło. Maszyna o długości 112 m, masie 
4000 ton z tarczą wiercącą o średnicy 
ponad 15 m przypłynęła do Szczecina 
z Hiszpanii. Jej elementy są transporto-
wane na Podkarpacie. Całą operację lo-
gistyczną realizuje Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i Autostrad.

W weekend transport dotarł tra-
są S2 z Wilanowa do Wawra, gdzie na 
węźle Lubelska w gm. Wiązowna skrę-

cił na drogę ekspresową S17. W miej-
scowości Majdan konwój zatrzymał się 
na postój (transport odbywa się tylko 
nocą). W niedzielę, 20 listopada po 
godz. 22 konwój ruszył w dalszą drogę 
w kierunku Otwocka, gm. Celestynów, 
gm. Kołbiel i Lublina, a potem dalej na 
Podkarpacie. 

Do przewozu największych ele-
mentów wykorzystane zostały zestawy 
transportowe o wymiarach: 9 m szero-

kości, 74 m długości. – Konwoje mają 
specjalistyczne zabezpieczenie. Są to 
m.in. tablice VMS, czyli znaki zmiennej 
treści, mobilne poduszki zderzeniowe 
za kolumną, piloci kierujący ruchem. 
Konwój zabezpieczała także policja 
– podkreśla GDDKiA. Z uwagi na ga-
baryty i prędkość konwój potrwa ok. 
20-25 dni. Prace przy drążeniu tunelu 
rozpoczną się w przyszłym roku. 

Agnieszka Jaskulska
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W niedzielę transport zatrzymał się na postój w gm. Wiązowna. Wielu miesz-
kańców miało okazję zobaczyć kolosa z bliska

Nowe przystanki  
w sześciu miejscowościach
\\\ WIĄZOWNA

Od kilku lat w gminie powstają 
nowe przystanki i zatoki 
autobusowe, które ułatwiają 
pasażerom oczekiwanie  
na autobus m.in. L50, L20  
czy linie łączące gminę  
z Warszawą: 720, 722 i 730. 
Teraz w kilku miejscowościach 
pojawiły się kolejne nowe 
przystanki.

J ak informuje Urząd Gminy Wią-
zowna sprawna komunikacja au-

tobusowa i rozwijanie sieci połączeń 
to jeden z priorytetów samorządu. W 
tym roku na terenie gminy Wiązowna 
stanęło kilkanaście nowych wiat auto-
busowych. Kilka dni temu wykonawca 
na zlecenie UG obsadził ostatnie z 16 
zadaszeń na przystankach. – Nowe 
wiaty autobusowe pojawiły się na uli-

cach w kilku miejscowościach: Górasz-
ce, Kącku, Majdanie, Wiązownie, Woli 
Duckiej i Rudce. Koszt tej inwestycji to 
ok. 140 tys. zł – podkreśla urząd gmi-
ny. I wyjaśnia, że nowe wiaty muszą 
spełniać nowe wymagania drogowe, 
dlatego przed montażem samorząd 

ustalił to m.in. z Generalną Dyrekcją 
Dróg Krajowych i Autostrad i Zarzą-
dem Transportu Miejskiego w Warsza-
wie. Na przystankach jest także nowe  
oznakowanie. 

Agnieszka Jaskulska
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Nowa wiata autobusowa na przystanku w Majdanie

Park rekreacyjny
nabiera kształtów 
\\\ JÓZEFÓW

Ta inwestycja wywołuje 
sporo emocji. Jedni cieszą się, 
że józefowski brzeg Świdra 
zostanie zagospodarowany 
i powstanie tam park 
rekreacyjny z dużym 
parkingiem, inni krytykują 
jego lokalizację. Park 
jest budowany tuż przy 
oczyszczalni ścieków i tuż  
przy rezerwacie (koryto rzeki  
i pas tarasu zalewowego  
o szerokości 20 m jest objęty 
ochroną).

B udowa parku rekreacyjno-edu-
kacyjnego na józefowskim brze-

gu Świdra realizowana jest w ramach 

projektu „Przywrócić Świder Miesz-
kańcom”. Po drugiej stronie rzeki już 
od wielu lat funkcjonuje otwocka plaża 
miejska. Dlatego plaże w okolicach mo-
stu dawnej kolejki wąskotorowej od 
dawna są wśród mieszkańców powiatu 
otwockiego popularnym miejscem wy-
poczynku nad wodą. Dlatego józefow-
ski samorząd chciał zagospodarować 
brzeg rzeki. Pod koniec wakacji rozpo-
częła się budowa parku rekreacyjne-
go, dzięki, któremu brzeg zyska nowy 
wygląd i funkcjonalność. Przestrzeń 

będzie dostosowana m.in. dla rodzin 
z dziećmi. 

– W ramach projektu powstanie 
m.in.: parking na ok. 70 miejsc posto-
jowych, stojaki na rowery, a także plac 
na foodtracki, ławeczki parkowe, ławki 
dla seniorów, a także dla matek kar-
miących i dla osób niepełnosprawnych 
– wyjaśnia Krystyna Olesińska, rzecz-
niczka prasowa urzędu miejskiego. I 
podkreśla, że na terenie parku znajdzie 
się również grill miejski, leżaki, wia-
ty z zadaszeniem, hamaki, gablota na 
książki typu „bookcrossing”, przebie-
ralnie, żagle przeciwsłoneczne, ścieżka 
spacerowa, Edukacyjny Park Wodny, a 
także sortownik na odpady i kosz na 
psie odchody. 

Jedną z atrakcji będzie również 
pumptrack ze 120-metrowym torem 
do jazdy na rowerze, rolkach, desko-

rolce czy hulajnodze. – Teren będzie 
oświetlony i wyposażony w monito-
ring. Wykonawca zadba także o nowe 
nasadzenia zieleni – zapewnia Krysty-
na Olesińska. 

Obecnie powstaje parking (od stro-
ny hotelu), a 120-metrowy pumptrack 
jest już niemal gotowy. Niedawno za-
częto montować elementy całorocznej 
infrastruktury. 

Budowa parku za 4,7 mln zł zakoń-
czy się pod koniec tego roku. 

Agnieszka Jaskulska

Obecnie w ramach budowy parku powstaje parking (od strony hotelu),  
a 120-metrowy pumptrack jest już niemal gotowy. Niedawno zaczęto również 
montować elementy całorocznej infrastruktury
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Pomnik „Iskry” wzbudza wiele emocji
N astępnie wmurowano kamień wę-

gielny pod fundament pomnika 
„Iskra”, który upamiętnia dwóch do-
świadczonych pilotów, którzy w dniu 
11 listopada 1998 r. wystartowali sa-
molotem „Iskra” z lotniska w Mińsku 
Mazowieckim. Mieli zbadać warunki 
pogodowe do defilady powietrznej nad 
Warszawą w dniu Święta Niepodległo-
ści. Tego dnia warunki atmosferyczne 
były jednak fatalne i samolot podczas 
lotu w chmurach uległ oblodzeniu i 
rozbił się 150 m od zabudowań w lesie 
w Otwocku-Śródborowie.

\\\   Samolot – symbol
Pomnik „Biało-Czerwonej Iskry” 

nie tylko upamiętnia dwóch majorów 
pilotów, którzy zginęli w katastrofie 
lotniczej, ale także przywraca daw-
ny symbol w mieście, bowiem hasło 
„samolot” ma w Otwocku szczególne 
znaczenie i budzi sentyment. Przez 
30 lat w okolicy ul. Andriollego i ul. 
Hożej, stał na cokole myśliwiec Lim-6. 
Samolot wpisał się w krajobraz mia-

sta i, mimo że został zdemontowany 
w 2000 r., to do dziś wielu otwocczan 
używa (chociaż już coraz rzadziej) 
określenia „przy samolocie”. 

Od kilku lat część mieszkańców 
mówiło o tym, aby samolot wrócił w 
podobnej postaci. Było to możliwe, 

dzięki determinacji mieszkańca Józe-
fowa Filipa Idzikowskiego, autora pa-
triotycznego projektu „Niebo bez gra-
nic”. Jego pomysł polegał na stworzeniu 
pomnika „Iskry”, który z jednej strony 
upamiętniał dwóch pilotów, a z drugiej 
przywracał dawny symbol „samolotu” 
w mieście. Ta inicjatywa spodobała się 

również prezydentowi Otwocka Jaro-
sławowi Margielskiemu oraz Radzie 
Miasta Otwocka. Rok temu Minister-
stwo Obrony Narodowej pozytywnie 
rozpatrzyło wniosek złożony przez 
otwocki ratusz dotyczący przekazania 
samolotu szkolno-treningowego z za-
sobów Wojska Polskiego. 

\\\   Kontrowersyjna  
lokalizacja

Wiele emocji i dyskusji wśród 
mieszkańców i samorządowców 
wzbudzała lokalizacja pomnika „Iskry”. 
Jedni uważali, że powinno to być miej-
sce, gdzie kiedyś stał myśliwiec Lim-6, 
inni, że pomnik powinien pojawić się 
w miejscu katastrofy w Śródborowie. 
Finalnie otwoccy radni zdecydowali, 
że „Biało-Czerwona Iskra” stanie przy 
ul. Armii Krajowej. 

Na początku listopada odmalo-
wany legendarny polski odrzutowiec 
TS-11 „Iskra” został przetransporto-
wany i postawiony na postumencie 
obok otwockiego ratusza. W tym miej-

scu samolot jest lepiej widoczny m.in. 
z okien przejeżdżających pociągów. 
Wielu mieszkańców z zaciekawieniem 
ogląda pomnik. – Samolot „wzbija się” 
pomiędzy drzewami w niebo, symbo-
licznie odwracając historię katastro-
fy sprzed 24 lat – podkreśla otwocki 
ratusz. I zaznacza, że pomnik nie jest 
jeszcze ukończony. – Pozostało wyko-
nanie płyty pomnikowej w kształcie 

szachownicy, podświetlenie samolo-
tu, malowanie sylwetek pilotów na 
stateczniku, aluminiowe obudowanie 
postumentu oraz zagospodarowanie 
terenu wokół. Odsłonięcie pomnika 
planowane jest w przyszłym roku, 
kiedy to przypada 25-lecie katastrofy, 
w której zginęli dwaj piloci – wyjaśnia 
urząd miejski. 

Agnieszka Jaskulska

Drodzy mieszkańcy 
powiatu otwockiego,

Do współpracy zapraszamy wszystkie środowiska związane z powiatem 
otwockim, organizacje kulturalne i społeczne, którym leży na sercu dobro miesz-
kańców i miasta – wspólnie stwórzmy gazetę, której łamy będą miejscem spotkań, 
wymiany poglądów i informacji istotnych dla Waszej społeczności. 

Czytajcie gazetę, zaglądajcie na nasz portal, komentujcie w mediach społecz-
nościowych, a my dołożymy wszelkich starań, żeby nasz przekaz i poruszane 
tematy były dla Was interesujące. 

Ze swojej strony obiecujemy dziennikarstwo rzetelne, bezstronne, obiek-
tywne i wnikliwe.

Liczymy na Wasze wsparcie. 
Redaktorka naczelna Agnieszka Zofia Piechowska

Wiele dyskusji 
wśród mieszkańców 

i samorządowców 
wzbudzała lokalizacja 

pomnika

dokończenie ze str. 1
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Przebudują karczewski odcinek „Nadwiślanki”
\\\ POWIAT

Na tę inwestycję od lat czekali 
nie tylko mieszkańcy okolic 
drogi wojewódzkiej nr 801 
w gm. Karczew. Niedawno 
rozstrzygnięto przetarg na 
wykonawcę, który przebuduje 
kilka kilometrów karczewskiej 
obwodnicy. Natomiast 
mieszkańcy Józefowa muszą 
uzbroić się w cierpliwość, 
bo drogowcy nadal analizują 
przebieg przyszłej trasy  
na odcinku Józefów-Warszawa. 

O d kilku lat Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich w Warsza-

wie modernizuje drogę wojewódzką 
nr 801 m.in. na wysokości powiatu 
otwockiego. Inwestycja jest realizowa-
na etapami. Rok temu przebudowa-
no odcinek „Nadwiślanki” pomiędzy 
ul. Wiślaną w Karczewie a rondem 
w Otwocku Małym. Teraz planuje się 
przebudowę znacznie dłuższego od-

cinka trasy tj. od drogi wojewódzkiej 
nr 798 (rondo w Otwocku Małym) do 
ronda, gdzie „Nadwiślanka” przecina 
się z drogą krajową nr 50 na wysokości 

Piotrowic. Niedawno został rozstrzyg-
nięty przetarg na wybór wykonawcy 
robót budowlanych rozbudowy „801”. 
Do przetargu zgłosiło się pięć przed-
siębiorstw. – Najtańszą ofertę złożyła 
firma Strabag, która przebuduje tra-
sę za 87,7 mln zł – informuje Monika 
Burdon, rzecznik prasowy Mazowie-
ckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w 
Warszawie. I podkreśla, że wykonawca 
będzie miał dwa lata na realizację robót 
od daty zawarcia umowy. 

\\\   Trasa będzie szersza,  
doświetlona i z drogami 
serwisowymi

– Podpisanie umowy z wykonaw-
cą odbędzie się na początku grudnia 
– zaznacza Michał Rudzki burmistrz 
gm. Karczew. – To strategiczna inwe-
stycja drogowa dla naszej gminy, któ-
ra nie tylko odciąży centrum miasta z 
tranzytowego ruchu, ale również ot-
worzy nowe tereny dla przedsiębior-
ców między Karczewem a Janowem, 
gdzie znajduje się wiele nieruchomości 
przeznaczonych pod działalność usłu-

gową i gospodarczą – wyjaśnia bur-
mistrz Rudzki. I dodaje, że w ramach 
przebudowy karczewskiej obwodnicy, 
trasa zostanie poszerzona i w wielu 

miejscach będą drogi serwisowe, któ-
re zapewnią mieszkańcom czy przed-
siębiorcom dojazd do nieruchomości, 
które znajdują się wzdłuż trasy „801”. 
Drogi serwisowe ułatwią życie również 
rowerzystom. – Droga wojewódzka nie 
tylko będzie szersza, bezpieczniejsza, 
ale także doświetlona na skrzyżowa-
niach czy zjazdach – mówi burmistrz 
gm. Karczew. Takie oświetlenie powsta-
nie m.in. na zjazdach do Janowa, Wygo-
dy, Ostrówca czy Sobiekurska. Roboty 
budowlane rozpoczną się wiosną 2023 
r. – Planowany termin realizacji inwe-
stycji to 24 miesiące od daty zawarcia 
umowy – wyjaśnia inwestor. I dodaje, 
że czasowa organizacja ruchu zostanie 
opracowana przez wykonawcę dopiero 
po podpisaniu umowy (trasa ma być 
przejezdna, ale ruch prawdopodobnie 
będzie odbywał się wahadłowo). 

\\\   Józefowski odcinek  
dopiero za kilka lat?

Mieszkańcy Józefowa również od 
wielu lat czekają na przebudowę od-
cinka „Nadwiślanki” do granicy admini-
stracyjnej z Warszawą. Józefowski od-
cinek „801” jest ostatnim fragmentem 
trasy przed wjazdem do Warszawy i na 
drogę S2. To oznacza, że ruch na tym 
odcinku jest najbardziej natężony. – 
Od kilku dekad mówi się o planowanej 
przebudowie trasy „Nadwiślanki”, ale 
urzędnicy, samorządowcy i drogowcy 
przepychają się pismami, a dokumen-
tacji projektowej, jak nie było, tak nie 
ma – podkreślali mieszkańcy Józefowa, 
którzy we wrześniu uczestniczyli w ko-
misji rozwoju gospodarczego sejmiku 
mazowieckiego.

Mieszkańcy m.in. osiedla przy ul. 
Górczewskiej od lat walczą o poprawę 
bezpieczeństwa na „Nadwiślance” m.in. 
na wysokości stacji benzynowej i skrę-
tu do Otwocka, gdzie często dochodzi 
do kolizji i wypadków, w tym śmiertel-
nych. – Nasze dzieci nie są bezpieczne, 
bo codziennie jadą rowerem lub idą 
pieszo do szkoły właśnie „Nadwiślan-

ką”, a od Górek aż do skrzyżowania 
„801” z ul. Wyszyńskiego nie ma chod-
nika, ścieżki rowerowej, oświetlenia 
ani nawet pobocza. To bardzo niebez-
pieczny odcinek – podkreśla jedna z 
mieszkanek Górek. Wiele osób uważa, 
że do czasu przebudowy „Nadwiślanki” 

minie jeszcze wiele lat i do tego czasu 
drogowcy powinni znaleźć rozwiąza-
nia, które zapewnią bezpieczeństwo 
na drodze, np. stawiając tymczasowe, 
plastikowe ronda na skrzyżowaniach 
dróg lokalnych z „801”. 

Agnieszka Jaskulska

Roboty budowlane rozpoczną się wiosną 2023 r. 

Do przetargu na przebudowę karczewskiej obwodnicy zgłosiło się pięć  
przedsiębiorstw. Najtańszą ofertę złożyła firma Strabag, która przebuduje 
trasę za 87,7 mln zł
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Trawa zawsze zielona 
\\\ CELESTYNÓW

Miłośnicy piłki nożnej  
z Dąbrówki w gm. Celestynów 
będą mogli rozgrywać  
mecz nawet zimą.  
Na boisku sportowym  
ułożono syntetyczną trawę 

K ilka dni temu na boisku sporto-
wym w Dąbrówce wykonawca 

na zlecenie UG Celestynów rozłożył 
sztuczną nawierzchnię, czyli syntetycz-
ną trawę wraz z liniami, które wyzna-
czają pole do gry. 

Inwestycja kosztowała ponad 330 
tys. zł, ale to nie koniec zadania, bo ko-
lejny etap budowy boiska zaplanowano 
na koniec listopada br. Celestynowski 
samorząd ogłosi również przetarg na 

kolejne zadanie. – Przy boisku znajdzie 
się również mała infrastruktura, chod-
niki, a także piłkochwyty, czyli wyso-
kie ogrodzenie, dzięki któremu piłka 
podczas gry nie wypadnie poza teren 
boiska – podkreśla Witold Kwiatkow-
ski, wójt gm. Celestynów.

Agnieszka Jaskulska
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Pieniądze z opłat z parkomatów zostaną przeznaczone na remonty  
i budowę dróg

Podzielą się pieniędzmi
\\\ OTWOCK

Strefa płatnego parkowania  
w Otwocku została 
rozszerzona o kolejne miejsca. 
Część parkometrów znajduje 
się przy drogach miejskich, 
a część przy powiatowych. 
Dlatego miasto i starostwo 
podzielą się wpływami z opłat 
z płatnych parkingów. Chodzi 
o kilkadziesiąt tysięcy złotych.

S trefa płatnego parkowania obo-
wiązuje w Otwocku na wybranych 

miejscach od sierpnia 2020 roku. Płat-
ne parkingi znajdują się przy ulicach: 
Powstańców Warszawy (niedaleko 
poczty), Andriollego (przy skwerze 
i sklepie „Społem”), Pod Zegarem 
(przy bazarku), Staszica (przy placu 
Niepodległości) i Kupieckiej (wzdłuż 
pawilonów handlowych). Niedawno 
Rada Miasta Otwock zdecydowała, że 
strefę płatnego parkowania powinno 
się rozszerzyć o nowe miejsca tj.: przy 
ul. Karczewskiej (w okolicy ul. Przewo-
skiej) oraz przy ul. Andriollego na wy-
sokości bazarku. W tej samej uchwale 
zdecydowała o wydłużeniu  z 45 min 
do 1 godziny, kiedy można bezpłatnie 
parkować (ważne jest, aby pobrać bilet 
z parkomatu). Stawki za kolejne godzi-
ny pozostały takie same jak wcześniej, 
czyli: za drugą godzinę parkowania 
trzeba zapłacić 3 zł, za trzecią – 3,50 
zł, a za każdą kolejną – 2,50 zł. Opłaty są 
pobierane w dni robocze w godz. 8-18. 
Natomiast w weekendy i święta można 
parkować za darmo. 

Dzięki strefie płatnego parkowania 
w centrum miasta nie ma już takiego 

problemu, jak kiedyś, gdy wielu kierow-
ców zostawiało auta na parkingu na 
cały dzień, przez co inni mieszkańcy nie 
mogli np. zrobić zakupów czy załatwić 
pilnej sprawy w centrum. 

Przez ostatnie dwa lata do otwo-
ckiego samorządu wpłynęło sporo 
pieniędzy z opłat ze strefy płatnego 
parkowania. Od stycznia 2021 r. do 
końca wakacji br. utarg z parkomatów 
wyniósł ponad 100 tys. zł (pieniądze 
z opłat są przeznaczone na remonty i 
budowę dróg w Otwocku). Miasto jed-
nak nie może w całości wykorzystać 
tych pieniędzy z uwagi na to, że część 
parkomatów znajduje się przy drogach 
powiatowych. Chodzi o ulice: Karczew-
ska, Staszica, Powstańców Warszawy.

Władze Otwocka ponad rok temu 
zwróciły się do starostwa powiatowego 
o powierzenie miastu wykonywania 
zarządzania drogami powiatowymi w 
zakresie tworzenia i zarządzania strefą 
płatnego parkowania. Przez kilka mie-
sięcy ustalono szczegóły porozumienia 
i wymieniano korespondencję. – Jed-

nym z ważniejszych zapisów było ure-
gulowanie kwestii pozyskiwania do-
chodów z parkingów zlokalizowanych 
przy drogach powiatowych. Przepisy 
wskazują, że dochody z dróg powiato-
wych są dochodami powiatu – wyjaś-
nia starosta Krzysztof Szczegielniak. 
– Mamy świadomość, że miasto ponosi 
koszty związane z utrzymaniem parko-
matów i porządkiem w strefach par-
kowania, dlatego wstępnie obie strony 
ustaliły podział 30% dochodów dla 
powiatu i 70% dla miasta – podkreśla 
starosta. I dodaje, że pieniądze z opłat 
zostaną przeznaczone na remonty i bu-
dowę dróg powiatowych.

Niedawno rada powiatu przyjęła 
uchwałę w sprawie przejęcia przez Ot-
wock zadania w zakresie zarządzania 
drogami powiatowymi dotyczącego 
tworzenia i zarządzania strefą płatnego 
parkowania. Samorządy muszą jeszcze 
ustalić, jak rozliczyć wpływy finansowe 
z parkomatów, które były pobierane 
przez ostatnie lata. 

Agnieszka Jaskulska

\\\ ZAATAKOWAŁ SPRZEDAWCĘ, GDY PRÓBOWAŁ  
ZATRZYMAĆ ZŁODZIEJA             
Młody mężczyzna ukradł piwo, a gdy sprzedawca próbował go zatrzymać, 
19-latek uderzył kasjera butelką, a potem uciekł. Funkcjonariusze szybko 
trafili na jego ślad i zatrzymali sprawcę kradzieży 
Do napaści doszło kilka dni temu w jednym z otwockich sklepów. 19-latek krę-
cił się między półkami udając, że robi zakupy. Właściciel sklepu kojarzył go z 
widzenia. – W pewnym momencie 19 latek wziął z półki sklepowej trzy butelki 
piwa wartych około 20 zł i próbował wyjść nie płacąc rachunku – mówi mł. asp. 
Paulina Harabin, rzeczniczka prasowa Komendy Powiatowej Policji w Otwocku. 
Wtedy na drodze złodzieja stanął odważny kasjer próbując udaremnić rabusiowi 
kradzież. – Sfrustrowany 19-latek nie chcąc tracić łupu, rzucił się na sprzedawcę i 
uderzył go w głowę m.in. szklaną butelką, a potem uciekł – podkreśla rzeczniczka 
prasowa KPP Otwock. I dodaje, że pracownik sklepu z raną głowy został prze-
transportowany do szpitala. Okazało się, że złodziej był znany stróżom prawa. 
19-latek był objęty policyjnym dozorem, ale nie stawiał się na obowiązkowe 
wizyty w komendzie. Mężczyzna został zatrzymany i trafił za kratki. Prokura-
tor przedstawił 19-latkowi zarzut kradzieży rozbójniczej, za co grozi do 10 lat 
więzienia. Sąd uwzględnił wniosek śledczych i aresztował mężczyznę na trzy  
miesiące. 

\\\ PRUSZKÓW 
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Złote, diamentowe i szmaragdowe 
gody 21 małżeństw 
\\\ OTWOCK

To niezwykła rocznica  
dla 21 par z Otwocka, które  
po tylu latach wspólnego 
pożycia w zdrowiu  
i chorobie, ponownie mogli 
powtórzyć słowa przysięgi 
małżeńskiej.

K ilkadziesiąt lat temu 21 par po-
łączyło gorące uczucie, które 

zaprowadziło ich przed ołtarz. Tam 
przysięgali sobie miłość, wierność  
i uczciwość małżeńską. Niedawno  
21 par obchodziło piękny i niezwy-
kły jubileusz długoletniego pożycia 
małżeńskiego. Uroczystość odbyła się  
w teatrze im. S. Jaracza w Otwocku.  
– Z tej okazji małżonkowie zostali uho-
norowani medalami i pamiątkowymi 
dyplomami – informuje Urząd Miejski 
Otwock. – Oprócz dostojnych jubila-
tów w wydarzeniu uczestniczyli także 
ich najbliżsi i przyjaciele. Uroczystość 
prowadziła Jolanta Wysocka kierownik 
Urzędu Stanu Cywilnego w Otwocku 
i Anna Dąbkowska zastępca kierow-
nika USC, a gospodarzem spotkania 

był Jarosław Margielski, prezydent 
Otwocka – podkreśla otwocki ratusz. 
który życzył jubilatom kolejnych, 

długich wspaniałych lat w zdrowiu  
i miłości. 

Agnieszka Jaskulska

21 par obchodziło piękny i niezwykły jubileusz długoletniego pożycia małżeńskiego. Uroczystość odbyła się w teatrze 
im. S. Jaracza w Otwocku

Złote gody 
(50. rocznica 
małżeństwa) obchodzili:
Leokadia i Krzysztof Baranowscy
Danuta i Tadeusz Brojkowie
Krystyna i Andrzej Czołoszyńscy
Marianna i Stanisław Domańscy
Maria i Mirosław Fabisiakowie
Maria i Andrzej Kasprzakowie
Alicja i Henryk Michałkowie
Halina i Marian Młotowie
Teresa i Janusz Oklesińskich
Honorata i Stanisław Olejnikowie
Barbara i Jerzy Piechowie
Helena i Mieczysław Smolakowie
Barbara i Stanisław Stanaszkowie

Marianna i Wincenty Trzaskowscy
Barbara i Andrzej Wróblewscy
Zofia i Feliks Zakrzewscy

Szmaragdowe gody 
(55. rocznica małżeństwa) 
obchodzili:
Anna i Janusz Fliskowie

Diamentowe gody 
(60. rocznica małżeństwa) 
obchodzili:
Janina i Zdzisław Kurkiewiczowie
Irena i Zygmunt Jędrzejowscy
Marianna i Kazimierz Klochowie
Jadwiga i Wojciech Pijanowscy
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Brał zaliczki 
za wynajem i znikał
\\\ OTWOCK

Nie wiadomo dokładnie, 
ile osób oszukał, ale policja 
podejrzewa, że ofiarą 
nieuczciwego 39-latka padło 
kilkadziesiąt osób. Mężczyzna 
na portalu internetowym 
oferował wynajem mieszkania. 
Po tym, jak klient wpłacił 
zaliczkę na rezerwację lokalu, 
oszust znikał.   

Z nalezienie niedrogiego mieszkania 
w Otwocku i okolicach nie jest ła-

twe. Chcąc uniknąć dodatkowych opłat 
ze strony agencji czy pośredników, wie-
le osób samemu poszukuje do wynaję-

cia nieruchomości m.in. na portalach 
internetowych. Na tym żerują oszuści, 
którzy żądają opłaty za rezerwację ład-
nego i zazwyczaj niedrogiego lokalu. 
Niedawno ofiarą takiego oszusta padła 
mieszkanka Otwocka, która szukała do 
wynajęcia atrakcyjnego mieszkania. – 
Na popularnym portalu internetowym 
znalazła ogłoszenie z lokalem, które jej 
odpowiadało. Cena również była dla 
kobiety korzystna, więc zadzwoniła 
pod wskazany w ogłoszeniu numer te-
lefonu – mówi mł. asp. Paulina Harabin, 
rzeczniczka prasowa Komendy Powia-
towej Policji w Otwocku. – Mężczyzna, z 
którym kobieta rozmawiała, zapewniał 
ją, że może zarezerwować mieszkanie, 
ale pod warunkiem, że dostanie szybki 
przelew. Kobieta nie chcąc stracić oka-
zji na wynajem niedrogiego lokalu, w 
ramach zaliczki przesłała mężczyźnie 
700 zł – tłumaczy rzeczniczka prasowa 

KPP Otwock. I dodaje: – Kiedy kobie-
ta chciała odebrać klucze i podpisać 
umowę, kontakt z wynajmującym męż-
czyzną nagle się urwał. Wtedy poszko-
dowana kobieta zrozumiała, że została 
oszukana – mówi policjantka. 

Sprawą zajęli się funkcjonariusze 
z wydziału do walki z przestępczością 
gospodarczą. Mundurowi po przepro-
wadzeniu intensywnych działań ope-
racyjnych wytropili 39-letniego oszu-
sta, który ukrywał się w mieszkaniu 
na terenie Warszawy. Okazało się, że 
mężczyzna wchodził wcześniej w kon-
flikt z prawem i był już poszukiwany 
przez wymiar sprawiedliwości (39-la-
tek miał do odbycia karę więzienia za 
wcześniejsze przestępstwa). – W lo-

kalu, w którym zatrzymano mężczy-
znę, policjanci zabezpieczyli różnego 
rodzaju dokumenty i telefony komór-
kowe – zaznacza rzeczniczka prasowa 
z otwockiej komendy policji. 

Okazało się, że inne jednostki w 
kraju prowadzą inne postępowania wo-
bec 39-latka, który seryjnie oszukiwał 
ludzi, chcących wynająć mieszkanie. 
Obecnie mężczyzna usłyszał zarzut 
oszustwa mieszkanki Otwocka, za co 
grozi mu do 8 lat więzienia, ale śledczy 
podejrzewają, że oszukanych osób jest 
znacznie więcej. Teraz ustalają, ile osób 
straciło pieniądze przez 39-latka. 

Policja apeluje do osób, które zo-
stały oszukane w ostatnim czasie w 
podobny sposób o kontakt z funkcjona-
riuszami Komendy Powiatowej Policji 
w Otwocku.

Agnieszka Jaskulska
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 DAM PRACĘ 

Zatrudnimy na produkcję do obsługi ma-
szyn oraz pakowania. Łazy / Magdalenka 
Tel. 500-043-973 Wysokie zarobki 

Szukamy Mechanika, Operatora linii 
produkcyjnych. Łazy / Magdalenka  
Tel. 500-043-973 Wysokie zarobki 
Zielony Korzeń Sushi Bar Józefosław  
poszukuje kucharza, tel. 888 539 709 
Poszukiwany pracownik fizyczny:  
ogrody, kostka, ogrodzenia.  
Mile widziane prawo jazdy kat. B,  
tel. 511 126 841 
Brukarzy z doświadczeniem  
lub do przyuczenia, mile widziane  
prawo jazdy kat. B, praca w Piasecznie, 
tel. 511 126 841

Przyjmę do zakładania ogrodów,  
mile widziane doświadczenie  
i prawo jazdy kat. B, tel. 511 126 841  

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI 
 Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Naprawa pralki, lodówki tel. 502 562 444 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Cyklinowanie, Parkiety 502514388 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Elektryk tel. 666 890 886 

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 
Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Kominiarz tel. 500 214 632 
HYDRAULIK TEL. 735 392 792
Wycinka drzew tel. 505 591 721
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Dachy - pokrycia, naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605
Brukarstwo - naprawy, czyszczenie  
działek, tel. 731 758 980
Remonty, malowanie, hydraulika,  
tel. 501 050 907
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998
Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

Hydraulik naprawy, tel. 510 128 912    
KUPIĘ

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

SPRZEDAM  
Sprzedam opony letnie rav4 2021  

proxes 225/55R19 99V 7 tys. przebieg 
450 zł/szt. Opony zimowe  

z alufelgami rav4 2010 nokian  
225/65R17 10 tys. przebiegu 200 zł/szt.  

Tel. 606 127 541  

Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny.  
tel. 510 210 692

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
legalna FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738 
NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię każdą ziemię rolną, łąki, nieużytki 
tel. 502 536 777 

Bezpośrednio: Antoninów, Kuleszówka, 
Robercin, Wola Gołkowska, Runów 
735988544
Kupię las koło Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Piękne działki rekreacyjne leśne k. Prażmo-
wa, tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                        

ZDROWIE 
Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221    

RÓŻNE
Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966       

MATRYMONIALNE
Źle znosisz samotność ? Masz problem  
ze znalezieniem partnerki/partnera 
życiowego ? Zapraszamy. Biuro CARINA. 
Tel. 426870810 

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277
Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555

AKTUALNOŚCI/OGŁOSZENIA

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

W nowym żłobku opiekę 
znajdzie ponad 100 maluszków
\\\ OTWOCK

W stolicy powiatu otwockiego 
jest tylko jeden miejski żłobek, 
który od lat jest oblegany 
przez rodziców. Chętnych 
jest wielu, a miejsc dla dzieci 
brakuje. Dlatego miasto 
planuje otworzyć filię żłobka 
przy ul. Karczewskiej, gdzie 
opiekę znajdzie ponad 100 
dzieci w wieku do 3 lat.  
W placówce znajdzie się m.in. 
6 sal dla dzieci oraz winda.. 

W żłobku przy ul. Wroniej w Ot-
wocku zawsze brakuje miejsc 

dla dzieci, bo to jedyna miejska placów-
ka, która zapewnia opiekę 110 pocie-
chom w wieku do 3 lat. W tym roku ko-
misja rekrutacyjna rozpatrzyła ponad 
200 wniosków o przyjęcie dziecka do 
żłobka przy ul. Wroniej. Jak podkreśla 
otwocki ratusz, każdego roku jest dwa 
razy więcej chętnych, niż miejsc, jakimi 
dysponuje ta placówka. Dlatego wielu 
rodziców musi korzystać z opieki w 
prywatnych punktach lub zatrudniać 
opiekunkę. – Musimy jak najszybciej 
rozwiązać problem z dostępnością 
miejsc w żłobku – podkreśla prezydent 
Otwocka Jarosław Margielski. Niedługo 
ma się to zmienić. – Podjąłem decyzję o 
tym, aby nie wynajmować komercyjnie 
pomieszczeń w budynku Otwockiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Ka-
nalizacji przy ul. Karczewskiej, tylko 

utworzyć tam filię żłobka miejskiego, 
który będzie mógł przyjąć ok. 110 dzie-
ci – uzupełnia.

\\\   OPWiK przeniesie się  
do oczyszczalni ścieków 

Pracownicy biurowi i zarząd spółki 
OPWiK mają zwolnić zajmowane po-
mieszczenia i przenieść się do budynku 
na terenie oczyszczalni ścieków przy ul. 
Kraszewskiego. – W związku z przenie-
sieniem i opuszczeniem pomieszczeń 
przy ul. Karczewskiej, obecnie pro-
wadzona jest adaptacja pomieszczeń 
biurowych w budynku OPWiK przy ul. 
Kraszewskiego w Otwocku. Potrwa to 
do końca tego roku – informuje biuro 
prasowe UM Otwock. Prezydent Mar-
gielski dodaje: – Zarząd spółki powi-
nien być razem z innymi pracownikami. 
Nie powinno być wożenia dokumen-
tów między dwoma siedzibami i wy-
dawania pieniędzy na paliwo. To także 
strata czasu. Możliwości lokalowe przy 
ul. Kraszewskiego pozwalają na pracę 
wszystkich w jednej lokalizacji – za-
pewnia prezydent miasta. Adaptacja 
pomieszczeń przy ul. Karczewskiej nie 
wymaga dużych nakładów finanso-
wych i zakończy się pod koniec roku. 

\\\   W nowej placówce  
opiekę znajdzie ponad 100 
maluchów

Żłobek przy ul. Karczewskiej ma 
być otwarty w pierwszej połowie 2023 
roku. Jego atutem jest dobra lokaliza-
cja i istniejący parking, który będzie 

dużym udogodnieniem dla rodziców 
dzieci. Teren wokół budynku zostanie 
odpowiednio zagospodarowany, po-
wstanie plac zabaw. – W nowym żłob-
ku opiekę znajdzie około 110 dzieci. 
Zajęcia będą prowadzone w 6 salach 
dla dzieci. Każde z tych pomieszczeń 
będzie miało dostęp do zaplecza sani-
tarnego. Dodatkowo w budynku znajdą 
się pomieszczenia administracyjno-so-
cjalne, dla wózków, kuchnia, oraz winda 
– informuje otwocki ratusz. I podkreśla, 
że prace budowlane będą prowadzo-
ne w pierwszym półroczu przyszłego 
roku. Jeśli wszystko pójdzie zgodnie z 
planem, to placówka zostanie otwarta 
w wakacje lub we wrześniu. 

To nie jedyna dobra wiadomość dla 
rodziców. Władze miasta nie rezygnu-
ją z budowy kolejnego nowego żłobka 
miejskiego, które ma powstać w okolicy 
osiedla Morskie Oko (otwocki samo-
rząd będzie ubiegał się o dofinansowa-
nie na tę inwestycję). 

Agnieszka Jaskulska

Płatnicy składek mają czas 
do 30 grudnia na założenie 
konta w PUE ZUS
\\\ MAZOWSZE

Do 30 grudnia 2022 r.  
każdy płatnik składek, 
niezależnie od tego, czy opłaca 
składki tylko za siebie,  
czy zatrudnia  pracowników, 
będzie musiał posiadać 
profil na Platformie Usług 
Elektronicznych ZUS.    

D otychczas taki obowiązek był 
dla pracodawców rozliczających 

składki za więcej niż pięć osób.
– PUE ułatwia dostęp do usług 

świadczonych przez ZUS, umożliwia 
bezpiecznie i szybkie załatwienie bie-
żących spraw przez internet. W każdym 
miejscu i o każdej porze możemy m.in. 
przejrzeć swoje dane zgromadzone w 
ZUS, złożyć wniosek, przekazać doku-
menty ubezpieczeniowe lub umówić 
się na wizytę na sali obsługi klienta – 
mówi Wojciech Ściwiarski, rzecznik 
prasowy ZUS w województwie mazo-
wieckim.

Płatnicy składek, którzy nie mają 
profilu na PUE ZUS, muszą go założyć 
do 30 grudnia 2022 r. Jeśli tego nie zro-
bią, ZUS sam założy im taki profil. PUE 
ZUS to duże ułatwienie nie tylko dla 
przedsiębiorców. Swój profil na PUE 
ZUS mają także lekarze, osoby pracu-
jące, jak i  emeryci czy renciści. 

– Na PUE ZUS można również akty-
wować Polski Bon Turystyczny, złożyć 
wniosek o świadczenie wychowawcze 

500+, Rodzinny Kapitał Opiekuńczy, 
świadczenie 300+ czy ubiegać się o 
dofinansowanie na pobyt dziecka w 
żłobku – dodaje rzecznik.

Z Platformy korzysta już ponad 
10,7 milionów użytkowników to po-
nad 89 proc. osób prowadzących 
własną działalność i ponad 87 proc. 
firm rozliczających składki od 1 do 5 
osób. Natomiast jest jeszcze duża liczba 
osób prowadzących działalność gospo-
darczą, która nie ma aktywnego konta  
na PUE. 

Tych, którzy nie mają jeszcze swo-
jego konta na PUE, ZUS zachęca do za-
łożenia. Założenie profilu na PUE ZUS 
jest bardzo proste i trwa kilka minut.

Informacja prasowa/ZUS
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Płatna linia 
będzie bezpłatna
\\\ OTWOCK

Nową linią autobusową 
„Morskie Oko” można 
dojechać z osiedla Ługi przez 
osiedle Morskie Oko do stacji 
kolejowych w Otwocku  
i Świdrze, a także do urzędów, 
parku miejskiego  
czy w okolice cmentarza  
w Otwocku. Obecnie przejazd 
jest płatny (bilet kosztuje  
4,50 zł), ale od stycznia 
otwocki ratusz planuje 
uruchomić na tej trasie 
bezpłatną komunikację 
miejską.

P roblemy komunikacyjne nie tylko 
w Otwocku, ale i w sąsiednich gmi-

nach zaczęły się rok temu, kiedy po 30 
latach prywatny przewoźnik MiniBus 
zaczął likwidować linie autobusowe. 
Obecnie zapewnia transport tylko w 
Otwocku – autobusy kursują do Mlądzą 

i Śródborowa. W listopadzie MiniBus 
zaczął kursować na nowej linii „Mor-
skie Oko”. Jak podkreśla przewoźnik, 
trasa powstała w ramach nowej linii 
współtworzonej przez urząd miejski. 
– Dzięki współpracy miasta z lokal-
nym przewoźnikiem, mieszkańcy ma-
ją zapewniony transport do ważnych 
miejsc na mapie Otwocka, do czasu 
uruchomienia bezpłatnej komunikacji 
miejskiej. A to ma nastąpić na początku 
2023 r. – podkreśla otwocki samorząd. 

Autobus linii „Morskie Oko” kur-
suje ulicami: DANUTY - GENERALSKA 
- KUKLIŃSKIEGO - KRASZEWSKIEGO 
- MAJOWA - GÓRNA - ORLA - ARMII 
KRAJOWEJ - PUŁASKIEGO - ANDRIOL-
LEGO - BATOREGO - KRASZEWSKIEGO. 

Jak podkreśla prywatny przewoź-
nik, nową trasą można przejechać 
przez dwa duże osiedla: Ługi i Morskie 
Oko i dotrzeć m.in. do stacji kolejowej 
w Świdrze, Otwocku, a także do otwo-
ckiego ratusza, urzędu skarbowego, 
policji, parku miejskiego, szpitala po-
wiatowego, marketów oraz w okolice 
cmentarza. Autobusy kursują raz na 

godzinę w dni robocze, ale niektóre 
kursują także w sobotę. Pierwszy au-
tobus z osiedla Ługi w kierunku Świdra 
wyjeżdża o godz. 6.16 (przystanek przy 
ul. Danuty), a ostatni odjeżdża o godz. 
22. Natomiast pierwszy autobus w kie-
runku Ługów wyjeżdża z przystanku 
przy ul. Orlej o godz. 6.30, a ostatni o 
godz. 22.30.

Obecnie na przejazd linią „Morskie 
Oko” pasażerowie muszą kupić bilet 
(4,50 zł), ale od nowego roku tą trasą 
będzie kursowała już bezpłatna komu-
nikacja miejska. 

MiniBus zapewnia, że osoby po-
wyżej 70 roku życia oraz pasażerowie 
posiadający bilet metropolitalny mogą 
skorzystać z przejazdu bezpłatnie tak 
jak dzieci do 4 lat, osoby niewidome, 
niepełnosprawne oraz honorowi daw-
cy krwi. 

Jak podkreśla otwocki ratusz linia 
„Morskie Oko”, jest jedną z dwóch tras, 
którymi od nowego roku będzie kur-
sowała bezpłatna komunikacja. Druga 
trasa ma łączyć m.in. Mlądz z centrum 

Otwocka. Ostateczny przebieg tych 
dwóch tras ma być jeszcze konsulto-
wany z mieszkańcami. 

Aby uruchomić bezpłatną komuni-
kację, miasto musiało kupić autobusy. 
Na ten cel w październiku Rada Miasta 
Otwocka zabezpieczyła w budżecie 
ponad 1,5 mln zł m.in. na zakup ta-
boru i przygotowanie infrastruktury 
przystankowej. Do przetargu, który 
ogłosiło miasto, zgłosiła się tylko jed-
na firma z Kobyłki -spółka JI Service. 
Przedsiębiorstwo, które wygrało prze-
targ oferuje pojazdy ZAZ, ukraińskiego 
przedsiębiorstwa motoryzacyjnego z 
Zaporoża. Otwocki samorząd za ponad 
1,1 mln zł, kupił od spółki trzy nowe, 
kompaktowe i klimatyzowane auto-
busy, które pomieszczą 60 pasażerów 
(20 miejsc siedzących). Autobusy są 
dostosowane do przewozu osób nie-
pełnosprawnych, a także wózków 
dziecięcych. Na razie nie wiadomo, w 
jakim kolorze będą kursowały miejskie 
autobusy, ale miasto bierze pod uwagę 
m.in. kolor zielony i niebieski.

Agnieszka Jaskulska

Druga trasa ma łączyć m.in. Mlądz z centrum Otwocka
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